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Merknader
Mari-Anne Hoff ble valgt til å underskrive protokoll i tillegg til møteleder.
Mari-Anne Hoff ønsker at liste over referatsaker står på innkallingen.

Underskrift:
Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført på de sidene vi har signert i møteboka, 
er i samsvar med det som ble vedtatt på møtet.

Leka, ________

______________________ ______________________
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Navn Stilling
Solveig Slyngstad
Venke Strat Thorsen

Rådmann
Referent



Saksliste

Utvalgs-

saksnr

Innhold Lukket Arkiv-

saksnr

PS 86/16 Jordlovsbehandling gnr 9 bnr 27, Kjell Engan , 
fradeling av 2 parseller

2016/244

PS 87/16 Fradelinga av en tomt til fritidsbolig og nausttomt, 
gnr 9 bnr 27, eier Kjell Engan

2016/244

PS 88/16 Søknad om konsesjon fra Ingunn og Tore 
Grongstad for kjøp av landbrukseiendommen gnr 2 
bnr 2

2012/46

PS 89/16 Oppstart med arbeid mot aktivitetspark i Leka 
kommune

2016/246

PS 90/16 Kjøp av tomt til bygging av kommunal bolig 2016/255

PS 91/16 Uttalelse til politireformen 2013/389

PS 92/16 Valg av representant til friluftsrådet i Trollfjell 
Geopark

Arbeidsmøte BUDSJETT 2017 med budsjettansvarlige fra kl. 11:30.

Regnskap 2015 og revidert budsjett 2016 på rammenivå samt oversikt over forventet 
inntekter legges ved. 



PS 86/16 Jordlovsbehandling gnr 9 bnr 27, Kjell Engan , fradeling av 2 parseller

Saksprotokoll i Formannskap - 13.09.2016

Votering: Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt.

Vedtak

I hht delegasjonsreglementet Kap. 2 § 3-11 og jordloven § 12 gis Kjell Engan samtykke 
til å fradele 1 parsell på inntil 1 da, tomt til fritidsbolig og en parsell på 0,150 da, tomt til 
naust fra eiendommen gnr 9 bnr 27.

Dersom deling ikke er rekvirert innen tre år etter at samtykke til deling er gitt, faller 
samtykke bort.

PS 87/16 Fradelinga av en tomt til fritidsbolig og nausttomt, gnr 9 bnr 27, eier 
Kjell Engan

Saksprotokoll i Formannskap - 13.09.2016

Votering: Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

Vedtak

I hht til delegasjonsreglementet kap 2 § 3-12 og PBL § 20-1 m) godkjenner 
formannskapet i Leka fradeling av en tomt på 1 da til fritidsbolig og en tomt på 0,150 da 
til naust fra gnr 9 bnr 27.

Dersom fradelingene ikke er gjennomført innen tre år etter at samtykket er gitt, faller 
samtykke bort.

PS 88/16 Søknad om konsesjon fra Ingunn og Tore Grongstad for kjøp av 
landbrukseiendommen gnr 2 bnr 2

Saksprotokoll i Formannskap - 13.09.2016

Forslag fra Kristin Floa:
Saken utsettes, ønsker bedre utredning på en del punkt:

- avklaring bo- og driveplikt
- hvordan skal jorda drives
- vurdering opp mot kommuneplanens arealdel

Votering: Utsettelsesforslag enstemmig vedtatt. 



Vedtak
Saken utsettes, ønsker bedre utredning på en del punkt:

- avklaring bo- og driveplikt
- hvordan skal jorda drives
- vurdering opp mot kommuneplanens arealdel

PS 89/16 Oppstart med arbeid mot aktivitetspark i Leka kommune

Saksprotokoll i Formannskap - 13.09.2016

Tilleggsforslag fra Mari-Anne Hoff:
Det er viktig å få med barn og unge i gruppen. 

Votering: Rådmannens innstilling med tilleggsforslag fra Mari-Anne Hoff enstemmig 
tilrådt.

Innstilling

Arbeidet med å lage en plan for aktivitetspark i Leka startes opp. Områdene utvikling, 
helse, skole og oppvekst danner styringsgruppen for arbeidet med planen. Det søkes 
om prosjektmidler for arbeidet.
Det er viktig å få med barn og unge i gruppen. 

PS 90/16 Kjøp av tomt til bygging av kommunal bolig

Saksprotokoll i Formannskap - 13.09.2016

Votering: Ordførers innstilling enstemmig tilrådt. 

Innstilling 

Leka kommune kjøper tomt nr 1 tilhørende eiendommen gnr 17 bnr 3 på Husby for 
kr. 150.000,-. Tomtekjøp finansieres ved låneopptak. 

PS 91/16 Uttalelse til politireformen

Saksprotokoll i Formannskap - 13.09.2016

Ole Kr. Holand ba formannskapet vurdere hans habilitet. 
Med vurdering ihht forvaltningslovens § 6, ble Ole Kr. Holand erklært habil til å 
behandle uttalelsen.  

Votering: Forslag med endringer gjort i møtet enstemmig vedtatt. 



Vedtak

Til reformen generelt

Uttalelsen fra Leka kommune baserer seg på sentrale dokumenter og føringer i St.prp. 
Innst. 306 (2014-2015), politiets diskusjonsnotat, politimesterens presentasjon i møte 
med kommunene i juni og presentasjon i Leka kommunestyre 29.08, Namsos 
kommunes uttalelse samt Region Namdals uttalelse. 

Leka kommune ønsker å reservere seg mot deler av Region Namdals uttalelse og avgir 
derfor i notatet nedenfor et separat innspill til reformen og dens fremtidige 
konsekvenser for Leka-samfunnet. 

Hovedmålet med nærpolitireformen er primært å sikre innbyggernes trygghet. Vi kan 
ikke se at denne intensjonen ivaretas for Lekas innbyggere. Reformen er omstridt da 
virkeligheten oppfattes og ser annerledes ut enn den nye modellen legger opp til. 

Lokalkunnskap er viktig dersom politiet skal fungere optimalt. Uttalelsen baserer seg på 
at lokal forankring, tett kontakt med nærmiljøene, lokal-kunnskap og godt samarbeid 
med kommunale myndigheter er helt nødvendig for politiets legitimitet og autoritet. Vi 
må ikke komme i den situasjon at når vi ringer politiet får vi til svar ‘har du blitt ranet, 
tast to’…. Innbyggere i Leka vil ha mer enn 45 minutters transporttid om den foreslåtte 
modellen iverksettes.

Vi merker oss videre at politireformen har en klart uttrykt målsetting å sørge for at det 
frigjøres ressurser til å øke politikraften og få mer synlig politi ute. Dette er viktig av 
beredskapsmessige hensyn slik at responstiden kan bli kortere i hele distriktet. Leka 
kommune forutsetter at dette blir hensyntatt i det videre arbeid med reformen.

Nærpolitiet skal være lokalt forankret, og nærpolitiet skal være et politi som er lokalt 
tilstedeværende, har god lokalkunnskap, har en bred kontaktflate mot lokalsamfunn og 
innbyggere, og ikke minst vektlegger og balanserer forebygging, ordenstjeneste, etter-
forskning og beredskap. Lokalkunnskap er vesentlig i operativt arbeid, ikke minst i 
forhold til forebyggende arbeid. 

Leka har hav på alle kanter, noe det må tas hensyn til i beredskapssammenheng. Leka 
som reisemål tiltrekker seg et stort antall fritidsbåter i sommersesongen. 30 tusen 
nyttefartøy passerer leden i løpet av et år. Nye konsesjoner i oppdrettsnæringa 
medfører også større aktivitet til havs. 

Vi forutsetter videre at reformen ikke tapper distriktene for ressurser for å få mere 
tjenestemenn sentralt. 

England innførte i 2006 en ny struktur hvor penger skulle spares og politiet 
nedbemannes. Enhetene skulle reduseres fra 41 til 12 politidistrikter for å få større og 
mer robuste enheter. Målet var å håndtere kriminaliteten på en bedre måte. I ettertid 
har det ikke vært mulig å dokumentere at større politienheter ble mer effektive. Det man 
fant var at mindre enheter var mer effektive. Dette støttes også av undersøkelser gjort i 
USA. 



Det lokale politi/lensmann besitter en enorm kompetanse og unik kjennskap til 
lokalmiljøet som van skelig kan erstattes. Det tar tid å lære et nærmiljø å kjenne, vinne 
tillit og få det operative faget i ryggmargen. 

Danmark har også redusert politidistriktene kraftig (2007, fra 54 til 12 distrikter) og 
advarer på denne bakgrunn norske myndigheter å sentralisere politiet. Erfaringer fra 
Danmark viser at dette har gitt store utfordringer både for politiet og for befolkningen (jfr 
leder i det danske politiforbundet).  Den danske politireformen har ført til at det brukes 
mer ressurser på administrasjon og mindre på det operative arbeidet. Sentrale 
myndigheter krever mer av rapporteringer og dokumentasjon, noe som tar tid og 
medfører at forebygging nedprioriteres. Økonomien styrer i langt større grad 
politiarbeidet nå enn før reformen trådte i kraft. Politireformen har innført en 
desentralisert økonomi hvor hvert enkelt politidistrikt skal være selvbærende. Dette har 
medført til at man må tenke på om den enkelte aksjon er verdt pengene. Selv i 
Danmark er flere områder uten politi. 

Ovenfor nevnte eksempler fra England og Danmark viser at en slik sentralisering til 
store politidistrikter utgjør en sikkerhetsrisiko. Med hendelsen 22. juli 2011 i tankene, 
burde vi vite at det er kartet som må tilpasses terrenget og ikke motsatt. 

En god beredskap krever politi i hele landet, sånn er det bare.

Konsekvenser for Leka
Viser til besøket med politimester Nils Kristian Moe i Leka kommunestyre 29.09.16. 
Lensmannen i Leka gjør en fantastisk jobb som har vist gode resultater i 
lokalsamfunnet. 

Den nye politireformen er en alvorlig trussel for Norge. For distriktene er 
lensmannskontorene viktig beredskap, både forebyggende og akutt. 
Dette burde Stortinget og Justisdepartementet ha forstått og heller styrket 
utkantberedskapen - da veksten i distriktene er nødvendig for å beholde og utvide 
produksjon som er grunnlaget for den velferden vi har og som vi i framtiden også vil 
beholde. Politidirektoratet har vokst slik at det brukes enda flere stillinger i Oslo til å 
administrere og kontrollere. Dette mener vi er feil, politiet er og må være skolert til å 
løse oppgavene selvstendig uten styring og kontroll fra Oslo.  

For Leka er det også viktig å ha synlig politi – både forebyggende og i operative 
akuttsituasjoner.  Leka er en kommune som ligger for seg selv, med fastlandsdelen 
Gutvik og øya Leka. Det er ikke lange avstander i Leka kommune så dagens 
responstid er ikke lang, det har vi erfart: Lensmannen Ole er alltid til stede når det 
oppstår mindre og større hendelser. 

Forslaget for Namdalen med 3 tjenestesteder, Namsos, Grong, og Nærøy vil svekke 
utkanten og bidra til sentralisering. I tillegg er det foreslått en patrulje med 18 mann i 
turnus. Dette vil kanskje dekke byer og tettbebygde strøk, men for utkantene og Leka 
så vil det være som å spille bingo, fordi du vet aldri hvor denne bilen er. Hvis han er på 
Austafjord når det trengs innsats her så blir det veldig lang vei. Kanskje 3 timer før han 
kommer hvis værgudene tillater at ferja går. 

Hvis vi skal ha en beredskap som er god så må vi ha en politikontakt her, ikke en dag i 
uken, men daglig. I rundskrivet som presiserte hovedpunktene i reformen står det at 



hver kommune skal ha en dedikert politikontakt å forholde seg til. Alternativt kan man 
her tenke seg en felles løsning med Bindal. En bestemt politikontakt bør ha fullmakter 
som forplikter politiet overfor kommunene. 

Responstiden skal være max 45 min i den nye reformen. Fra Kolvereid (foreslått sted 
for Leka, Nærøy og Bindal) til Leka er det svingete dårlig vei, det er ferge og det er mye 
dårlig vær - så selv med blålys vil en ikke nå fram i tide. 
Når vi har uvær og ferga ikke går er lennsmannen i Leka god å ha for dette samfunnets 
trygghet, helse og sikkerhet. Dette har vi erfart mange ganger og det hender hvert år at 
vi blir isolert av uværet. Det aller fineste med historien om Lensmannen i Leka er i 
forebyggende modus og god dialog med befolkningen. Leka har som kjent på grunn av 
lensmannens nærvær svært lav kriminalitet, promillekjøring og andre tragiske 
hendelser.

Politikk
SP ønsker å redusere stillinger i Politidirektoratet i Oslo som kan bidra til å frigjøre 
ressurser til mere synlig politi sentralt og samtidig beholde lensmannskontorene i 
sårbare distriktskommuner. 

Når politimesteren skriver sin innstilling til POD og Justisdepartementet så forventer vi 
at Politimesteren i Trøndelag beskriver det gode arbeidet som politi og lensmann 
utfører i dag. Det er viktig at Stortinget får et best mulig og riktig bilde når vedtak skal 
fattes. 

På grunn av Lekas avstandsulemper bør vi beholde en politikontakt bosatt på Leka. 
Leka har hav på alle kanter som må tas hensyn til.  Vi har kystens riksvei nr. 1 
(hovedleia til havs).  Alle skip seiler på Lekafjorden, to hurtigruteskip med opp mot 
1000 passasjerer per skip, nordgående og sørgående. Risikoen med ulykker med skip 
er hele tiden til stede.

Slike ting må kommunen ta hensyn til i sine risiko- og sårbarhetsplaner. I beredskapen 
vi har er lennsmannen, sammen med ambulanse, lege og brannkorps en avgjørende 
ressurs.

Lekas lensmann vil uansett være en viktig del av politiet i Namdalen. 
Politikontakt i kommunene i dag er lensmannen. Dagens modell kan videreføres og 
tilføres oppgaver som gjør stillingene attraktive. Nye/andre oppgaver kan omfordeles 
og legges ut i distriktene – motstrøms fra Oslo til distriktene.  
I dag når du kjører opp fra ferga og der står det et skilt politi, lensmannen i Leka. 
Vi har ikke prest i kommunen - derfor er det mange ganger lennsmannen som i dag er 
den første som tar kontakt med mennesker i tragedier, ved dødsfall osv.. 

Kort oppsummert
Politireformen har en klart uttrykt målsetting om å sørge for at det frigjøres ressurser til 
å øke politikraften og å få mer synlig politi ute. Det er noen underlige greier fra 
myndighetenes side. Hvordan innfri en slik målsetting når politi/lensmann fjernes fra 
området? (når distrikter slås sammen?) Her er det en logisk brist.



Ny reform vil gi uakseptabel responstid og følgelig skape stor utrygghet (særlig fordi 
Leka også er en øykommune). Ny reform vil føre til at politi-tjenesten vil miste 
uvurderlig lokalkunnskap som er vesentlig mtp å kunne fungere optimalt og ikke minst; 
erfaringer fra Danmark og England viser at en ny modell ikke fungerer etter 
intensjonen. Dette faktum kan man simpelthen ikke se bort fra.

Politimesteren i Trøndelag foreslår å ta bort 8 av 11 lensmannsdistrikter. Dette er å 
overdrive bestillingen fra Stortinget, jf rundskrivet.

Hvis vi skal ha en beredskap som er god så må vi ha en politikontakt her, ikke en dag i 
uken, men daglig. I rundskrivet som presiserte hovedpunktene i reformen står det at 
hver kommune skal ha en dedikert politikontakt å forholde seg til. Alternativt kan man 
her tenke seg en felles løsning med Bindal. En bestemt politikontakt bør ha fullmakter 
som forplikter politiet overfor kommunene. 

Oppsummert, - vi frykter konsekvensene om lensmannen i Leka kommune ofres på 
sentraliseringens alter.  
  

PS 92/16 Valg av representant til friluftsrådet i Trollfjell Geopark

Saksprotokoll i Formannskap - 13.09.2016

Forslag fra ordfører:
Arnfinn Holand velges som representant til friluftsrådet i Trollfjell Geopark.

Votering: Forslag fra ordfører enstemmig vedtatt. 

Vedtak

Arnfinn Holand velges som representant til friluftsrådet i Trollfjell Geopark. 

Leka, 13.09.16

Venke Strat Thorsen
referent


